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Oświadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 
Od lat trwają dyskusje, co zrobić, by polepszyć ściągalność abonamentu RTV − a co za tym idzie − 

zwiększyć budżet instytucji kultury. 
W dyskusjach tych nigdy nie słyszałem o pomyśle, który wydaje się banalny, a mógłby znacząco zwięk-

szyć ściągalność. Skoro ponad 75% gospodarstw domowych jest klientami platform płatnej telewizji, a tylko 
niecałe 10% opłaca abonament RTV, wystarczyłoby, aby abonament był opłacany za pośrednictwem dostaw-
ców płatnej telewizji, tak jak jest z wieloma innymi daninami, które za klienta opłaca sprzedawca, na przy-
kład z VAT czy opłatami klimatycznymi w kurortach. 

Dotychczasowa forma opłacania abonamentu obowiązywałaby tylko tych, którzy nie są klientami płat-
nych telewizji. 

Problem z osobami będącymi klientami więcej niż jednej platformy można by rozwiązać, wprowadzając 
zwrot w rozliczeniu rocznym – zakładam, że osoby najbiedniejsze nie są klientami dwóch dostawców płatnej 
telewizji. 

Innym pomysłem, choć bardziej skomplikowanym, jeśli chodzi o wykonanie, jest wprowadzenie obo-
wiązku sprawdzania przez dostawców płatnych telewizji, czy klient opłacił abonament (tak jak na przykład 
sprawdza się, czy ktoś ma prawo do nabycia leków, broni lub ulgowych biletów albo czy opłacił podatki 
przed rejestracją pojazdu lub kupnem nieruchomości). 

Oczywiście są to tylko pomysły, których implementacja wymaga sporo pracy legislacyjnej. Jednak wydają 
mi się one znacznie prostsze od rozwiązań pojawiających się w dyskusji i warte przemyślenia jest ich wpro-
wadzenie nawet na okres przejściowy, przed wprowadzeniem powszechnej opłaty audiowizualnej, którą mi-
nisterstwo kultury opracowuje już pięć lat. 

Z wyrazami szacunku 
Jarosław Obremski 




